
… pokračování ze strany 5 
Troufáme si tak říci, že oslava 120 let byla 
připravená dobře a akce se celkem vyvedla.  
 
Hned na počátku června proběhla již zmíněná 
oslava 120. výročí založení našeho sboru. Tento 
náročný den pak zakončilo výborné posezení 
s hudebním duem Perla.  
V červnu se též naplno rozběhla závodní sezona – 
sjeli jsme několik závodů v okolí např. Štáhlavice, 
Štěnovice atd.  
V polovině měsíce jsme provedli vyčištění 
koupaliště a začali jej napouštět. 20. června mělo 
premiéru naše družstvo mladších žáků a přípravky 
na soutěži v Hradišti.  
 
Během července stále sjíždíme závody z ligy  
9. okrsku, ale i ostatní závody, které se objevily. 
25. července jsme po roční odmlce uspořádali 
Neckyádu a druhý den jsme zajišťovali občerstvení 
na Prusinské pouti.  
 
V měsíci srpnu se opět začalo intenzivně pracovat 
na tréninkové dráze (samozřejmě se zde postupně 
pracuje celý rok). Byla položena zámková dlažba, 
zpevněná příjezdová cesta a osazena vodárna.  
 

O sjíždění soutěží nemá cenu se zmiňovat – sezona 
je stále v plném proudu.  
 
V září se kolotoč závodů stále točí – každý víkend 
jsme na soutěži. Ve volném čase začínáme 
s přípravou naší soutěže. Přípravy na soutěž nám 
dali opravdu hodně zabrat, ale když pak nadešel 
den našich závodů, bylo vše perfektně připravené. 
Spousta zúčastěných týmů soutěž chválila a těší se 
na další ročník.  
A protože každá sranda musí někdy skončit, přišel 
i konec naší soutěžní sezony. Naposledy jsme se 
postavili na startovní čáru 28. září v nedalekém 
Chlumu. 
 
Po zbytek roku jsme prováděli údržbu naší 
techniky, drobné úpravy na našem voze nebo 
údržbu okolí běžecké dráhy.  
Na počátku prosince jsme vypomáhali se stavěním 
vánočního stromku. Pak už nás čekal závěr roku 
a s ním příprava VVH.  
Během celého roku naši členové odpracovali na 
brigádách celkem 1250 hodin.  
 
Závěrem bychom chtěli poděkovat všem, kteří nás 
v roce 2015 podporovali nebo nám pomáhali.

 

Soutěže TFA 
Člen sboru Zbyněk Myslivec se aktivně zapojil do dění na české 
TFA scéně neboli Nejsilnější hasič přežije. Závodí se v plné 
zásahové zbroji, včetně dýchacího přístroje jako pasivní zátěže. 
Soutěž se skládá z několika daných silově-vytrvalostních 
disciplín, které většinou končí výstupem výškové budovy. 

Zbyněk absolvoval přes 2 desítky závodů napříč celou 
republikou, při kterých nacestoval bezmála 5000 km.  

Účastnil se a umisťoval na předních příčkách Českého poháru, Šumavské ligy, Středočeské ligy, Milevského 
poháru, celorepublikového Drager finále a v neposlední řadě akademického mistrovství české republiky, kde 
obsadil 6. místo z bezmála 8 desítek nejlepších závodníků republiky.  

Kdo má na svědomí tohle číslo? 
Nějaký čas na tímto plátkem strávili tito nadšenci: Zbyněk Šebek, Luboš Zelený a Jakub Komorous. 
 

Kontakty  

mail: info@sdhnebilovy.cz 
web: www.sdhnebilovy.cz

       

 

 

 

 

 

Založeno roku 1895 

 

 

 

 

 

3. číslo hasičského zpravodaje 
březen 2016 

Nový rok a nové číslo hasičáku! 
Od vydání druhého čísla již uběhl nějaký ten pátek, a tak nastal čas připravit nový HASIČÁK. Zajímá Vás, 
jak se nám vedlo v druhé polovině roku 2015? Tak čtěte dále… 
 

Hasiči v Nebílovech slavili 120 let od svého založení 

V letošním roce uběhlo již 120 let od založení 
Sboru dobrovolných hasičů v Nebílovech. 
Oslavy proběhly v sobotu 6.června v prostorách 
hasičské zbrojnice a zámku v Nebílovech. 
S historií sboru byli návštěvníci oslav 
seznámeni na slavnostní schůzi, která se konala 
od 13 hodin v Hostinci u Bendů. Starosta sboru 
Zbyněk Šebek společně s velitelem 
Vladislavem Matouškem předali některým 
členům ocenění za jejich práci pro sbor. 
Program pokračoval od 15 hodin slavnostním 
položením věnce k pomníku padlých 
nebílovských vojínů v 1. světové válce 
a požehnáním nového zásahového vozidla 
Volvo prusinským farářem Peterem Hermanovs
kým. Během odpoledne byla otevřena i nově 
zrekonstruovaná hasičská zbrojnice, kde 
členové výboru SDH připravili výstavku 
historických fotografií s hasičskou tematikou. 
Oslavy vyvrcholily na zámku  v Nebílovech, 
kde družstvo mladších žáků předvedlo ukázku 
požárního útoku na přední budovu barokního 

zámku. Ochuzena nebyla ani nebílovská 
přípravka (děti do šesti let), která ukázala 
návštěvníkům svoje dovednosti s ruční 
hasičskou džberovkou. Ukázka mladých hasičů 
by se neobešla bez dotační pomoci Plzeňského 
kraje, díky němuž se v letošním roce podařilo 
materiálně a technicky zajistit fungování 
družstva dětí, které bylo v Nebílovech 
obnoveno po dlouhých jedenácti letech. 
V parném sobotním odpoledni, kdy teploty 
dosahovaly přes 30°C, si mohli návštěvníci 
zámku prohlédnout vystavenou hasičskou 
techniku. K vidění bylo vozidlo Hasičského 
záchranného sboru v Plzni či současná 
i historická vozidla SDH Štěnovice. 
Oslavy zakončilo hudební vystoupení dua Perla 
v hostinci u Bendů.

NEBÍLOVSKÝ 
HASIČÁK  
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Hasiči a koupaliště 

Stejně jako v minulých letech jsme se i v roce 2015 starali o údržbu 
koupaliště a dobrou kvalitu vody. Ale i přes několikaleté zkušenosti 
se setkáváme s názorem, že tuto činnost děláme špatně.   
Každý rok je to stejný příběh. Cca v polovině června koupaliště 
vypustíme, vyčistíme a necháme jej opět napouštět. Už zde děláme 
první „chybu“. Buď s napouštěním čekáme moc dlouho (až se počasí 
ustálí), nádrž se díky nízkému přítoku napouští skoro týden, nebo ji 
napustíme moc brzy, ale koupání není možné, protože ještě není teplo 
(typická situace – 3 dny teplo skoro na koupání a pak 3 týdny zima). 
Když už máme koupaliště plné, je nutné se starat o kvalitu vody. To 
znamená jednou za 2 – 3 dny do nádrže nalít chemii. To ale také 

děláme „špatně“. Jakmile 
se voda jen trochu zkazí, 
tak se ozývají připomínky, 
jak na to ser*me.  
Pro nás údržba koupaliště 
znamená vyčištění objektu 
před sezonou (v některých 
letech i 2x za rok) 
a následně se o vodu celé 
léto starat, a přesto se 

najdou kritici, kteří s naší prací nejsou spokojeni a neustále mají 
nějaké připomínky. 
Koupaliště nás stojí nejen mnoho času, ale obecní úřad musí vydat 
nemalé peníze za zmíněnou chemii. Nemáme zapotřebí za tuto 
dobrovolnou práci ještě slýchat kritiku.  
Takže pokud se někomu se nelíbí, jak koupaliště vypadá, tak ať se 
chodí koupat jinam. Nebo pokud má pocit, že to jde dělat lépe, tak má 
možnost se angažovat. Každá ruka se hodí a my pomocníka uvítáme. 
V jiném případě se prosím zdržte hloupých komentářů. 
       
Děkujeme 
 

Neckyáda 2015 
V minulém roce náš sbor pořád na koupališti „Pod Kovárnou“ již 
několikátý ročník tzv. „Neckyády“. Pravidla byla stejná jako 
v minulých letech. Dvoučlenné posádky se po pokynu startéra musí 
„nalodit“ do necek a v co nejkratším čase překonat připravenou 
dráhu.   
I přes krátkou nepřízeň počasí před začátkem akce se odpoledne 
vyvedlo a účast byla slušná. Do soutěže se přihlásilo celkem 12 
posádek. 
V letošním roce plánujeme další ročník Neckyády. O podrobnostech 
budeme včas informovat.   

 

Historie sboru 

…pokračování z minulého čísla 
Členové Nebílovského sboru se 
zúčastňovali župních sjezdů, 
a to Plzeňské a Podkokšínské 
(Blovické). Sbor žádal o dotace 
na zakoupení hadic, savců 
i dvoukolového navijáku hadic. 
Další peníze získal sbor 
vybíráním příspěvků od členů 
činných i přispívajících a darů 
od občanů i okolních obcí. 
Např. Borek Štěnovický 
daroval sboru 3 zlaté. Členové 
si dále platili příspěvky do tzv. 
hasičské pohřební pokladny, 
což bylo jakési pojištění, při 
úmrtí dostala rodina určitou 
peněžní částku. 
Píše se rok 1914 a vypukla  
I. světová válka. Z řad hasičů 
jsou povoláni k armádě někteří 
členové sboru, konkrétně 
Václav Čivič - jednatel, Josef 
Škrábek - velitel a dalších 9 
členů. Činnost sboru nebyla 
v průběhu I. světové války tak 
pestrá jako dříve, což se 
projevilo i úbytkem peněz 
v pokladně. 
První valná hromada v nové 
republice se konala 12. ledna 
1919. Vedení župy vyzývá sbor 
k nové činnosti v nových 
poměrech. Přihlásilo se 6 
činných členů a 4 přispívající 
členové. 
V roce 1919 se také konal 1. 
poválečný masopustní ples 
a přes drahotu piva a ostatních 
věcí byla návštěva dobrá. 
Zúčastnili se jí i občané 
navrátivší se ze zajetí. Přínos 
pro pokladnu byl oproti roku 
1910 větší o 144,- Kč. 
Pokračování v dalším čísle…
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Účast mladých hasičů na 
závodech v roce 2015 
Přestože mladí hasiči v Nebílovech začali 
fungovat po dlouhých jedenácti letech, účastnily 
se děti v letošním roce již několika soutěží. První 
zkušenosti získávaly v Plzni Hradišti, kde místní 
SDH pořádalo v sobotu 20. června dětskou soutěž 
v požárním útoku. Mladší žáci Nebílov zde 
obsadili výborné třetí místo s časem útoku  
50,63 s. Soutěže se zúčastnilo i družstvo přípravky 
(děti do 6 let), které se utkalo s místními dětmi 
v disciplíně stříkání džberovkou a obsadilo druhé 
místo. 

Družstvo mladších žáků a přípravky po soutěži v Plzni 
Hradišti 20.června 2015 

 
Na další vystoupení si děti musely počkat až na 
12. září, kdy zahajovaly na domácím hřišti soutěž 
v požárním sportu, kterou pořádal náš sbor 
k příležitosti 120 let výročí od svého založení. 

10. října jsme se vypravili s družstvem mladších 
hasičů do Blovic, kde v prostorách hasičské 
zbrojnice proběhla soutěž prověřující všestrannost 
mladých hasičů. Děti vázaly uzly, střílely ze 
vzduchovky, poznávaly hasičské prostředky, 
věnovaly se zdravovědě či topografii. Ve velmi 
chladném počasí obsadily celkově 14. místo 
z celkového počtu 16 družstev. Vyhráli hasiči 
z Oplota před Štěnovickým Borkem a domácími 
Blovicemi. 

Poslední říjnovou sobotu jsme vyjeli do 
Nepomuka, kde se konal druhý ročník soutěže 
Noční toulání pod Zelenou Horou. Soutěžní 
disciplíny byly podobné těm z Blovic, navíc byly 
přidány některé pohybové (lezení po laně či 
pavoučí síť) a dovednostní disciplíny (škrábání 

brambor na čas). Tentokráte jsme postavili dvě 
družstva mladších žáků, přičemž druhé družstvo 
bylo doplněno dětmi z přípravky. Na závodě bylo 
nejzajímavější, že se konal ve večerních hodinách, 
soutěžící tak mnohdy více bojovali s vlastním 
strachem a tajuplným lesem než s jednotlivými 
disciplínami. Stezka byla však vzorně připravena 
a osvětlena, děti navíc absolvovaly celou trasu se 
svým vedoucím. V nabité konkurenci obsadily 
naše děti krásné páté a osmé místo z celkového 
počtu devíti soutěžících. 
 

Termíny dětských soutěží 
v roce 2016 
Všechny níže uvedené soutěže jsou součástí Ligy 
mládeže OSH Plzeň-jih. Na základě aktivní účasti 
na jednotlivých soutěžích je poté na konci roku 
každému SDH přidělována dotace. O termínech 
ostatních soutěží budete včas informováni 
obvyklým způsobem. 

19.3. Oplot 
24.4.  Chlum 
8.5. Želčany 
15.5. Žákava 

21. - 22.5.  
Okresní kolo hry Plamen 
Štěnovický Borek 

26.6. Dnešice 

1.10. 
Závod požárnické všestrannosti 
Radachovy 

8.10. Oplot 
15.10. Blovice 
29.10. Chlumčany 
 

Hasičina – nejen dřina 
Navazujeme na rubriku z minulého čísla ☺
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Soutěžní sezóna 2015 
Vážení čtenáři, tímto článkem bych Vás chtěl seznámit s uplynulou soutěžní sezónou, která byla podle mého 
názoru velmi úspěšná, ačkoli mužské družstvo mělo všeho všudy jen čtyři tréninky ke konci sezóny a ženy 
průběžně potrénovaly také asi jen čtyřikrát.  

Prioritně jsme objížděli soutěže ligy 9. a 5. okrsku, která měla celkem 14 kol. Mužské družstvo se zúčastnilo 
třinácti kol a ligu vyhrálo se 119 body, na druhém místě skončily Mokrouše se 112 body a třetí místo obsadil 
Tymákov, který měl 100 bodů. Ženské družstvo se zúčastnilo 10 
kol a skončilo třetí se 38 body, po prvních Mokrouších (45 bodů) 
a druhých Želčanech (40 bodů).  

Dále jsme objeli ještě další soutěže mimo již zmiňovanou ligu, ve 
kterých jsme většinou byli také úspěšní, jednalo se převážně 
o takzvané "pouťáky" a "nočky". 

Videa a fotografie z jednotlivých soutěží můžete shlédnout  Družstvo mužů a žen po soutěži ve Chválenicích 

na našich webových stránkách WWW.SDHNEBILOVY.CZ  v sekci GALERIE.  

Celkové výsledky soutěží jsou v následující tabulce. 
    Muži Ženy 
datum místo  pořadí z kolika pořadí z kolika 
26.4. Nezvěstice - liga 9. okrsku 7 14 - - 
8.5. Toužim - noční 9 9 - - 

9.5. Nebílovský Borek - klasika 2 7 - - 

23.5. Nezbavětice - liga 9. okrsku 3 11 3 5 
13.6. Šťáhlavy - liga 9. okrsku 2 10 1 4 

20.6. Šťáhlavice - liga 9. okrsku 2 15 3 8 

20.6. 
Šťáhlavice - dobrovolná 
soutěž 

11 20 - - 

27.6. Štěnovice - liga 9. okrsku 2 14 - - 
4.7. Letiny 1 5 - - 

11.7. Chválenice - liga 9. okrsku 2 11 5 6 
18.7. Štřížovice 1 11 3 4 

1.8. Sedlec - liga 9. okrsku 1 17 4 8 

1.8. Sedlec - koňka 2 7 - - 
15.8. Mokrouše - liga 9. okrsku 14 25 - - 

22.8. Tymákov - liga 9. okrsku 1 8 2 5 

29.8. Oplot 8 10 4 5 

 29.8.  Žákava - noční 1 16 - - 
 5.9.  Pivovar Prazdroj 8 23 1 11 

6.9. Losiná - liga 9. okrsku 4 18 3 9 

12.9. Štěnovice - noční 3 14 - - 
12.9 Nebílovy - liga 9. okrsku 4 11 1 3 

19.9. Lhůta - liga 9. okrsku 2 11 8 8 
26.9. Nezvěstice - liga 9. okrsku 9 17 5 9 

28.9. Chlum 2 4 1 3 

Liga 9.okrsku 1 3 
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Střípky z činnosti mladých hasičů  
V rámci hasičského kroužku, který se koná každý pátek od 16:30 do 18:00, učíme děti nejen základní 
hasičské dovednosti (jak předcházet požáru, co čím hasit, základy zdravovědy, topografie, uzlování aj.), ale 
také se pro ně pokoušíme připravovat i program, který s hasičinou přímo nesouvisí.  
V předvečer výstavy hub (23. 10.) jsme se s dětmi vypravili na houbařskou vycházku do lesa v okolí sv. 
Trojice. Přestože bylo v lese celkem vlhko, urputné sucho, které letos panovalo, se na růstu hub výrazně 
podepsalo. Během procházky děti sesbíraly celou řadu vesměs drobných a dřevních houbiček, které 
posloužily jako základ výstavy. Z jedlých hub jsme našli pouze Jidášovo ucho, které rostlo hojně na starých 
větvích černého bezu.  
Po vydařené soutěži v Nepomuku jsme s dětmi strávili „Halloweenskou noc“ v hasičské zbrojnici. Na jednu 
noc se tak hasičská klubovna proměnila v noclehárnu plnou malých hasičů. Velký dík patří manželům 
Polákovým, kteří dětem po nočním návratu ze soutěže přichystali výbornou rajskou omáčku. Děti byly po 
závodech tak unavené, že tradiční dlabání dýně proběhlo až po společné snídani v ranních hodinách druhého 
dne.  
O tom, že hasiči se dostávají víc a více do podvědomí široké veřejnosti, svědčí i akce plzeňského 
hokejového klubu HC Škoda Plzeň. Plzeňští Indiáni připravili pro kolektivy mladých hasičů zajímavou akci, 
během níž mohou děti společně s doprovodem zdarma shlédnout vybraná domácí utkání. Náš kolektiv 
nabízenou šanci využil a v počtu 24 členů vyrazil na zápas Plzně proti Brnu. Pro mnohé děti, ale i jejich 
rodiče, to byl nevšední zážitek, atmosféra na zimním stadiónu je doslova pohltila. Škoda jen, že Indiáni 
vyhráli jen 1:0. Vzhledem k tomu, že akce byla z pohledu pořadatelů úspěšná, rozhodli se v novém roce 
nabídnout další zajímavé zápasy.  

 
Stručné shrnutí roku 2015 

Rok 2015 jsme začali naší výroční valnou 
hromadou, následně jsme se účastnili VVH 
okolních sborů z našeho okrsku. Dále bylo nutné 
vyřešit každoroční „papírový kolotoč“ – tzn. 
odeslat všechny požadované hlášení, žádosti 
a výkazy na OSH. Také jsme vydali první číslo 
Nebílovského Hasičáku.☺  
 
V únoru jsme podali žádost o dotaci pro mladé 
hasiče a žádost o dotaci na vybavení pro JSDH. 
Souběžně s vyřizováním žádostí probíhaly přípravy 
na hasičský bál. Ten se pak uskutečnil 28. února.  
K poslechu a tanci zahrálo hudební duo Kyseliny 
Plzeň. Bohužel účast byla slabší než v předchozích 
letech, a proto jsme se rozhodli v letošním roce bál 
nepořádat. 
 
Na počátku března provedlo několik členů pálení 
vyřezaných křovin směrem od Trojice 
k Beštojckřízi. 
Během měsíce jsme pracovali na dovybavení 
nového vozidla Volvo – proběhala úprava úložných 
prostor pro hadice a nářadí, úprava elektroinstalace  

 

a montáž lyžin pro obě požární stříkačky. Následně 
došlo k přestěhování veškerého vybavení z Avie. 
Na úpravách vozidla naši členové strávili 188,5 
hodiny. 
 
V měsíci dubnu jsme uspořádali sběr železného 
šrotu. Šrot jsme sváželi pomocí obecní multikáry, 
kterou řídil p. Karl. Sesbírali jsme téměř 4 tuny 
železného odpadu.  
Také jsme se vrátili k pracím na tréninkové dráze. 
Proběhlo úplné dorovnání povrchu, vyhrabání 
malých kamínků a zasetí trávy. Na konci dubna 
jsme zahájili závodní sezonu soutěží 
v Nezvěsticích. 

V květnu jsme ve spolupráci s OÚ organizovali 
sběr nebezpečného a velkoobjemového odpadu 
a zároveň sběr vysloužilých elektrozařízení. 
Následně se naše pozornost upřela na nadcházející 
oslavy – bylo nutné začít přípravy. Během celého 
měsíce jsme se na oslavách pilně připravovali.  
Ať už se jednalo o „nácvik“ pochodu k pomníku, 
kde se následně pokládal věnec, shánění dobových 
fotografií nebo domlouvání vystavené techniky. 
Pokračování na poslední straně…  


